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Parlamentul României

DECLARA ȚIE POLITICĂ

Prezentată de către doamna senator PSD: Emilia Arcan
Circumscripția electorală nr. 29, Neamț
Ședința Senatului României din data de: 17.04.2019

Tema Declarației: Intărirea controalelor privind siguranța alimentelor

Doamnelor, domnilor senatori,

În ultimul timp, au fost făcute publice noi informații privind 
calitatea unor produse alimentare, aduse în țara noastă, din import. În 
România s-a discutat mult pe marginea acestei teme a produselor 
contrafăcute și a dublului standard cu care sunt tratați consumatorii 
români.

Unele dintre cele mai recente date au fost publicate de Asociația 
ProConsumatori, ca rezultat al studiului privind calitatea unor produse 
pentru consumul populației și s-a constatat că, de exemplu, în ceea ce 
privește iaurtul, la 45 tipuri de mărci de iaurt de consum comercializat în 
marile structuri comerciale, doar 1 din 10 tipuri de iaurt e fabricat 100% 
din lapte românesc, în timp ce 9 din 10 tipuri de iaurt sunt fabricate din 
lapte praf. Potrivit analizelor, iaurtul fabricat în sistem industrial, cu mici 
excepții, nu mai are nimic în comun cu procesul natural de obținere a 
acestuia, adică prin fermentarea naturală a laptelui nestandardizat de 
către bacteriile de fermentatie.

Totodată, consumatorii sunt avertizați să nu confunde eticheta 
„Produs românesc” de pe ambalaj cu aceea de „Produs în România”. 
Rezultatele acestui studiu sunt în concordanță cu multe alte descoperiri 
de produse contrafăcute, așa cum sunt carnea, salamul, produsele 
lactate, fructele sau legumele. Astfel de rezultate au fost evidențiate și în 
urma ultimelor controale și verificări ale autorităților din domeniu.

Pare că lupta cu falsificatorii de produse alimentare este câștigată, 
cel puțin până în prezent, de către aceștia. Însă nu ne putem împăca cu 
această situație.

În acest context, apreciez că este foarte bine venită campania de 
controale din vămi, piețe și magazine de profil, pe care membri ai 
Guvernului au dispus-o în ultimul timp. Din primele zile am aflat că s-au 



înregistrat deja o serie de rezultate care ne arată că în continuare intră 
produse contrafăcute pe piața românească și că se face evaziune fiscală 
cu astfel de produse. Acest lucru demonstrează faptul că lupta cu 
falsificatorii de produse alimentare, cu evaziunea fiscală din domeniu 
are un obiect real și o motivație convingătoare.

Fac prezenta declarație cu speranța că organele abilitate ale statului 
vor continua să trateze situația cu maximă implicare și promptitudine și 
vor efectua controale cu exigența necesară. Totodată, consider că ele 
trebuie întărite prin dotarea instituțiilor cu atribuții în domeniu cu toate 
mijloacele materiale și umane necesare pentru a duce lupta până la 
punctul în care practicile comerciale ilegale vor fi complet descurajate. 
Autoritatea Națională privind Protecția Consumatorului, Autoritatea 
Națională Sanitar Veterinară și Siguranța Alimentelor, ANAF-ul și 
Direcția Generală a Vămilor se află în primele rânduri ale acestei 
campanii și trebuie încurajate să fie mult mai insistente și exigente în 
combaterea comercializării produselor de proastă calitate, obligându-i pe 
toți cei implicați în aceste activități să respecte legislația și toate normele 
de siguranță.

În același timp, pe fondul acestei campanii, se impune și evitarea 
unor blocaje sau a penuriei de produse pe piață. O încurajare a 
producătorilor autohtoni de a veni cu produse de bună calitate și în 
măsură să satisfacă cererea este de natură să aducă mai multe beneficii 
consumatorului și societății noastre, cu produse românești și sănătoase.

În acest sens, solicit autorităților responsabile să vină cu noi măsuri 
de înăsprire a controalelor, de combatere a evaziunii fiscale, de siguranță 
alimentară, de etichetare a produselor, de combatere a producerii și 
comercializării produselor de proastă calitate.

Stimate colege și colegi avem o răspundere politică pentru 
sănătatea și siguranța alimentară a cetățenilor români în calitatea lor de 
consumatori și consider că este timpul să nu mai permitem practicile 
nesănătoase, ilegale și oneroase și dublul standard cu care aceștia sunt 
tratați la ei acasă.

Ne aflăm în preajma alegerilor pentru Parlamentul European și 
vocea românilor pentru un tratament egal în rândul statelor membre 
trebuie auzită la toate nivelele de negociere și de decizie, în așa fel încât 
dublul standard să rămână de domeniul unui trecut pe care am reușit să-l 
depășim.

Senator PSD de Neamț,
Emilia Artiști _

17.04.2019

CONFORM CU ORIGINALUL


